

Job Listing: Dresser for "Beyond" Tour Wanted

For the tour of the dance piece *Beyond*, a collaboration with renowned choreographers such as Yoann Bourgeois (*Fantaisie mineure*) and Hofesh Schechter (*Contemporary Dance 2.0*), we are looking for **two experienced, freelance dressers (theater, film, TV)** to support us throughout the tour. The tour will take place throughout 2025, offering a fantastic opportunity to collaborate with internationally recognized choreographies, a great team, and an amazing dance company. Since the tour only consists of 1-2 days per month, it is easy to combine with other projects. Travel usually involves round trips on the same day. For longer stays, hotel accommodation will be provided.

Responsibilities:

- Setting up costumes in dressing rooms and at the side/backstage
- Assisting with the performances, helping the artists with costume changes
- Minor repairs to costumes
- Ironing and shoe maintenance
- Tidying up after the performances, sorting and labeling costumes
- Organizing/Doing laundry, cleaning, and repairs

Requirements:

- Basic knowledge of sewing and costume care/washing
- Very good English skills, German skills are a plus
- Strong communication skills combined with empathy and discretion
- Interest in theater and enjoyment of working in a team
- Flexibility and willingness to adapt working hours to the tour schedule
- Organizational and improvisation skills on-site
- Quick comprehension and independence, ability to stay calm under pressure

Special Requirements:

- Physical fitness is required, as the work can be physically demanding
- A valid driver's license (B) is required for transport tasks (pickup of costumes from the theater and transportation to the performance venue)
- Accommodation will be provided if the travel time exceeds 2 hours (or by agreement)

Compensation:

- Remuneration is based on standard daily and meal allowances.

Important: Availability for all tour dates is required. The initial training phase (including costume washing) will take place during the General Rehearsal & Premiere on February 20 and 21, 2025, at the Lokremise St. Gallen.

Tour Dates:

Winterthur: 28.02. – 01.03.25 (including costume washing between shows on-site)

Zurich: 19.03. – 20.03.25 (including costume washing between shows on-site)

Chur: 29.04.25

Gossau SG: 22.05.25

Lucerne: 18.06.-19.06.25

Basel: 13.09.-14.09.25

Aarau: 17.10.25

Geneva: 09.11.-10.11.25

Morges: 21.11.-22.11.25

Bern: 15.12.-16.12.25

For more information about *Beyond* and the tour dates, please visit:

<https://www.konzertundtheater.ch/programm/a-z/beyond/> and

<https://merci.migros.ch/de/merci-tour/beyond-dance/>

Application: Please apply immediately at: M.Wist@konzertundtheater.ch

Ausschreibung: Ankleider:innen für "Beyond"-Tour gesucht

Für die Tour des Tanzstücks *Beyond*, einer Zusammenarbeit mit renommierten Choreografen wie Yoann Bourgeois (*Fantaisie mineure*) und Hofesh Schechter (*Contemporary Dance 2.0*), suchen wir **zwei erfahrene, freischaffende Ankleiderinnen/Dresser (Theater, Film, TV)**, die uns auf der gesamten Tournee unterstützen. Die Tour wird das ganze Jahr 2025 über stattfinden und bietet eine großartige Gelegenheit, mit international bekannten Choreografen, einem netten Team und toller Tanzkompanie zusammenzuarbeiten. Da die Tour nur 1-2 Tage pro Monat umfasst, lässt sich diese gut mit anderen Projekten kombinieren. Die Reise beinhaltet meist Hin- und Rückfahrten am selben Tag. Bei längeren Aufenthalten erfolgt eine Hotelübernachtung.

Aufgabenbereich:

- Einrichten der Kostüme in Garderoben und an der Seiten- bzw. Hinterbühne
- Betreuen der Vorstellungen, Hilfestellung bei Umzügen der KünstlerInnen
- Kleinere Reparaturen an Kostümen
- Aufbügeln und Schuhpflege
- Aufräumen nach den Vorstellungen, Sortieren und Beschriften der Kostüme
- Organisation/Durchführung von Wäsche, Reinigung und Reparaturen

Anforderungen:

- Grundkenntnisse im Nähen und in der Pflege/Waschen von Kostümen
- Sehr gute Englischkenntnisse, Deutschkenntnisse sind von Vorteil
- Kommunikationsfähigkeit gepaart mit Empathie und Diskretion
- Interesse am Theater und Freude an der Arbeit im Team
- Flexibilität und Bereitschaft, die Arbeitszeiten an die Tourumstände anzupassen,
- Organisations- und Improvisationstalent vor Ort
- Schnelle Auffassungsgabe und Selbstständigkeit, in stressigen Situationen Ruhe bewahren

Besonderheiten:

- Körperliche Fitness ist erforderlich, da die Arbeit teils physisch anstrengend ist
- Führerschein B erforderlich für Transportaufgabe (Abholung von Kostümen im Theater und Fahrten zum Aufführungsort)
- Übernachtung wird gestellt, wenn die Fahrtzeit mehr als 2 Stunden beträgt (oder in Absprache)

Vergütung:

- Die Vergütung erfolgt auf Basis gängiger Tages- und Verpflegungspauschalen.

Wichtig: Verfügbarkeit an allen Tourterminen ist erforderlich. Die erste Einlernphase (inkl. Waschen v. Kostümen) erfolgt bei der GP & Premiere am 20. und 21. Februar 2025 in der Lokremise St.Gallen

Hier sind die Tourdaten:

- Winterthur: 28.02. – 01.03.25 (inkl. Waschen v. Kostümen zw. Shows vor Ort)
- Zürich: 19.03. – 20.03.25 (inkl. Waschen v. Kostümen zw. Shows vor Ort)
- Chur: 29.04.25
- Gossau SG: 22.05.25
- Luzern: 18.06.-19.06.25
- Basel: 13.09.-14.09.25
- Aarau: 17.10.25
- Genf: 09.11.-10.11.25
- Morges: 21.11.- 22.11.25
- Bern: 15.12.-16.12.25

Für weitere Informationen zu *Beyond* und den Tourdaten besuchen Sie bitte:

<https://www.konzertundtheater.ch/programm/a-z/beyond/> und
<https://merci.migros.ch/de/merci-tour/beyond-dance/>

Bewerbung: Bitte melden Sie sich ab sofort unter: M.Wist@konzertundtheater.ch